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Voorwoord 
 
Hoe houden we Edam-Volendam mooi, groen en sociaal? Hoe gaan we om met de grote uitdagingen van 
deze tijd zoals woningnood en klimaat? Hoe gaan we om met stijgende kosten van de lokale 
gezondheidszorg en hoe houden we maatschappelijke voorzieningen in stand? Deze vraagstukken zijn  
gelijk onze speerpunten voor de komende vier jaar: 
 

• Betaalbaar wonen voor iedereen; 
• Klimaatneutrale gemeente; 
• Een goede en toegankelijke gezondheidszorg  

 
Deze onderwerpen zijn in de afgelopen zes jaar al veel besproken in onze gemeenteraad. In die lange 
bestuursperiode zat de PvdA in de oppositie. Wij zijn ervan overtuigd dat we als gemeente alleen krachtig 
zijn als politieke partijen samenwerken. Daarom hebben wij ons altijd constructief en kritisch opgesteld: 
 

• Stevig op de inhoud, zacht op de persoon; 
• Op zoek naar wat ons bindt, niet wat ons verdeelt; 
• Een deel van de oplossing, niet van het probleem. 

 
Met diezelfde constructieve aanpak gaan wij in de periode 2022-2026 verder. We besturen graag mee, , 
eenvoudigweg omdat we  denken  dan meer te kunnen bereiken.  
 
 

 

Wonen 
 
De PvdA is de partij die zich inzet voor een eerlijk en sociaal volkshuisvestingsbeleid. Onze beweging heeft 
hierin een lange traditie. De woningnood is op dit moment overal in Nederland zeer ernstig en ook in onze 
gemeente staat het water aan de lippen van woningzoekenden.  
 
Zes jaar geleden zagen we al dat het niet goed ging in de gemeente. Een woonenquête onder jongeren 
bevestigde dat. Het is er niet beter op geworden.  De nood was en is en blijft hoog.   
 
In de afgelopen periode is er door het college te weinig regie gevoerd om dit probleem slagkrachtig aan te 
pakken. Wat de PvdA betreft is het vijf over twaalf en is dringende actie nodig. 
Wonen is een grondrecht en de overheid heeft als taak om te zorgen voor voldoende betaalbare woningen. 
Deze belangrijke taak van de overheid staat zelfs in onze Grondwet! Die taak moet het nieuwe college veel 
serieuzer gaan nemen. 
 
Wij vinden dat een betaalbare woning voor iedereen te bereiken moet zijn, van jong tot oud, van arm tot rijk. 



Die bereikbaarheid staat nu gigantisch onder druk. We zien de gevolgen: jongeren die veel langer dan hen 
(en hun ouders) lief is noodgedwongen thuis blijven wonen. En woningzoekenden kijken nieuwkomers 
(statushouders) scheef aan dat die ook een woning nodig hebben. Het leidt tot keiharde concurrentie tussen 
mensen die eigenlijk allemaal in hetzelfde schuitje zitten. Deze concurrentie kent als belangrijkste oorzaak:  
schaarste aan betaalbare woningen.  
 
Wat willen wij? 
 

• De gemeente neemt weer de regie over de volkshuisvesting en stelt zich minder afhankelijk op van 
projectontwikkelaars.  

• We maken helder en duidelijk woonbeleid om duidelijk af te spreken wat we willen bereiken. 
• Bij nieuwbouwprojecten realiseren we minimaal 30% sociale huurwoningen en 40% betaalbare 

middelhuur en betaalbare koop. De overige 30% is dan door de ontwikkelaar vrijer in te vullen. 
• We gaan voor gemengde buurten waar mensen met allerlei achtergronden elkaar kunnen ontmoeten. 

Jong, oud, arm, rijk, en alle andere mooie variaties. 
• We gaan zoveel als mogelijk op zoek naar “inbreilocaties”, oftewel bouwen binnen de bestaande 

bebouwde kom.  
• We willen meer kansen benutten om in de lintdorpen in de Zeevang kleine woningbouwprojecten 

mogelijk te maken. 
• We zien de Lange Weeren als de laatste uitbreidingslocatie van Volendam. Eventueel kan deze 

ontwikkeling in fasen worden uitgevoerd. Ook hier stellen we bij elke fase dezelfde voorwaarden als 
hierboven. 

• Een nieuwe woonwijk moet een leefbare, gemengde wijk worden die klaar is voor klimaatverandering. 
Voldoende voorzieningen, zoals winkels, de huisarts en de school zijn wat ons betreft hiervoor ook 
belangrijke voorwaarden. 

• We zien de verhuizing van het industrieterrein Julianaweg als kans om binnen het dorp Volendam 
broodnodige ruimte te maken voor woningbouw. We gaan echter alleen verhuizen als er een goed 
plan is dat ook waarborgt dat er ruimte komt in Volendam en we er niet nog een industrieterrein extra 
bij krijgen. 

• We willen dat de gemeente veel creatiever aan de slag gaat met concrete actie om meer woningbouw 
mogelijk te maken. Te veel instrumenten om betaalbaar wonen te stimuleren zijn blijven liggen en het 
grondbeleid moet actiever. 

• Zorg en wonen horen bij elkaar. We bouwen levensloopbestendig zodat we samen gelukkig oud 
kunnen worden in Edam-Volendam: met liften, zonder drempels en in de buurt van voorzieningen en 
elkaar. We willen hiervoor samenwerken met corporaties en zorgverleners. 

• Ruimte maken voor kleinere wooneenheden, waar bijvoorbeeld mensen gebruik van kunnen maken 
die tijdelijk woonruimte nodig hebben: jongeren, nieuwkomers, mensen die net gescheiden zijn. 
Experimenten als tiny houses en flexwonen zijn bespreekbaar. 

• We maken stevige en afrekenbare prestatieafspraken met de woningcorporaties over nieuwbouw, 
beheer en onderhoud van de bestaande woningvoorraad en duurzaamheid. 

• We stoppen de verkoop van sociale huurwoningen als er niks voor in de plaats komt in diezelfde kern. 
• We gaan actief speculatie en bijvoorbeeld opkopen van huizen voor AirBnB-verhuur tegen en gaan 

de nieuwe wet opkoopbescherming actief inzetten. Ook voeren we een zelfbewoningsplicht in. 
 

 
  



 

Zorg 
 
Sinds 2015 zijn belangrijke taken in de gezondheidszorg van het Rijk overgeheveld naar gemeenten. Zo gaat 
de gemeente sindsdien over de WMO (Wet Maatschappelijke Ondersteuning), thuiszorg en de jeugdzorg.  
We vinden dat dit in onze gemeente over het algemeen goed is opgepakt.  
Zes jaar geleden is er op ons initiatief een gemeentelijk “zorgfonds” in het leven geroepen als financiële 
buffer voor de gemeente om onverwachte kosten in de zorg mee te kunnen opvangen. Zes jaar later zien we 
dat deze buffer heel belangrijk is geweest en een aantal tegenvallers heeft kunnen opvangen. Daar zijn we 
trots op, maar we zijn er nog niet.  
 
Met name de jeugdzorg verdient in de komende periode veel aandacht. De kosten lopen op en het is nog niet 
duidelijk of een nieuw kabinet gemeenten hiervoor financieel tegemoet gaat komen. 
 
Tegenwoordig wordt veel nadruk gelegd op het belang van de eigen regie van de zorgbehoevende. Mede 
hierdoor kunnen ouderen en gehandicapten langer in hun eigen vertrouwde omgeving blijven wonen. 
Mensen weten immers zelf het beste hoe ze hun leven willen inrichten en wat ze daarbij nodig hebben? 
Maar we zien ook dat er een groep is die die eigen regie niet zelf op kan pakken of die daarbij hulp nodig 
heeft. Wat ons betreft is de gemeente daar alert op en zorgen we ervoor dat iedereen goede zorg krijgt. 
 
Wat willen wij bereiken? 
 

• Goede en betaalbare zorg, die gebaseerd is op onderling vertrouwen, compassie en betrokkenheid. 
Het gaat om kwaliteit, niet alleen om de prijs. 

• Zorg, waarbij geluisterd wordt naar de inbreng van professionals en cliënten. De wijkverpleegkundige 
speelt hier een cruciale rol in. 

• De eigen kracht en de wensen van de cliënt worden altijd gerespecteerd (en dat betekent niet dat 
iedereen altijd krijgt wat hij vraagt). 

• Er wordt respectvol omgegaan met de privacy van cliënten. 
• Wie hulp zoekt, moet die gemakkelijk kunnen vinden en snel terecht kunnen. Wachtlijsten voor zorg 

zijn voor ons niet acceptabel. 
• We willen dat de locatie van de Meermin in Edam een impuls krijgt voor ouderen(zorg) en jongeren. 
• Het programma Lef (terugdringen drank- en drugsgebruik onder jongeren) is ons lief en we willen dat 

dit na de coronaperiode weer een impuls krijgt. Met elkaar aan de slag! 
 
 



 

Milieu en duurzaamheid 
 
Van de prachtige veenweide in de Zeevang met zijn mooie fiets- en wandelpaden tot het weidse Markermeer 
waarlangs het heerlijk toeven is, Edam-Volendam is een prachtige groene gemeente en dat willen we graag 
behouden en door kunnen geven aan de generaties na ons. Tegelijkertijd moeten ook wij ons in toenemend 
tempo aanpassen aan de nieuwe realiteit: klimaatverandering.  We zijn op de goede weg maar kunnen  nog 
verder versnellen en vergroenen. 
 
Waar zien we mogelijkheden?  
 

• Zoek samen met de Provincie en grondeigenaren naar mogelijkheden tot het realiseren van nieuwe 
groene wandel- en fietspaden. 

• Wij zijn voorstander van zowel zonnepanelen als windmolens om onze energievoorziening 
klimaatbestendig te maken. Wel onder voorwaarden: geen grote zonneparken en geen windmolens te 
dichtbij woningen of kwetsbare natuurgebieden. 

• Stimuleer het plaatsen van zonnepanelen op daken. 
• Ondersteun ondernemers die hun onderneming klimaatbestendig en duurzamer willen maken. 
• Stimuleer agrariërs om over te stappen op duurzame en circulaire landbouw en veeteelt. 
• Het geluidsscherm langs de A7 bij Beets moet beter. De gemeente moet hierover in gesprek met 

Rijkswaterstaat. 
• We steunen acties zoals “Tegel eruit, plant erin”. 
• Ondersteun inwoners die een actieve rol willen spelen rond duurzaamheid en milieu. 

 
 
  



 

Werk, economie en toerisme 
 
Onze gemeente kent een sterke economie: van agrariërs tot maakindustrie, van horeca en toerisme tot 
bouw; we hebben het allemaal. Onze gemeente kent een relatief hoog aantal zelfstandige ondernemers, een 
lage werkloosheid en sociaaleconomisch staan we er goed voor. Wij willen graag dat dit zo blijft èn dat we 
ons blijven ontwikkelen als ondernemende en saamhorige gemeenschap. 
 
Edam-Volendam kent een levendig toerisme. Jaarlijks bezoeken duizenden mensen onze prachtige 
gemeente. Volendam is vooral bekend door haar haven, de visserij, de Dijk en de muziek. Edam heeft een 
mooie historische binnenstad en mensen zoeken de Zeevang op voor rust, ruimte, kleinschalig toerisme en 
het veenweidelandschap. Deze toeristische kwaliteiten wil de PvdA koesteren. 
 
Wat wil de PvdA bereiken? 
 

• We stimuleren nieuwe initiatieven en ondersteunen ondernemers gericht op meerdaags 
kwaliteitstoerisme. Het Toeristisch en Ondernemers Platform (TOP) en de culturele sector spelen 
hierbij een belangrijke rol. 

• We stimuleren innovatieve bedrijvigheid gericht op duurzaamheid, zoals bijvoorbeeld circulaire 
houtbouw. 

• We verplaatsen de industrie van de Julianaweg naar een nieuw industrieterrein in de Purmer. Dit 
terrein willen wij zo dicht mogelijk tegen de bestaande Baanstede aan realiseren en moet niet te groot 
worden.  
 

 
 
 
 
  



 

Onderwijs, sport, cultuur 
 
Goed onderwijs is de basis van de samenleving. Wij vinden dat alle kinderen de kans moeten hebben op een 
goede opleiding dicht bij huis. We blijven dus de lokale kleine scholen ondersteunen. Openbaar onderwijs 
waar kinderen uit alle milieus samen kunnen leren en opgroeien is voor essentieel. 
Veel bedrijven in Edam-Volendam werken in de techniek; van bouwbedrijven tot de agrarische sector: er is 
altijd veel vraag naar goed geschoold technisch personeel. We zijn dan ook heel trots op het technische 
onderwijs in de gemeente. Innovatief onderwijs, zoals gericht op duurzame houtbouw stimuleren we. 
 
Van oudsher staat Edam-Volendam bekend om de hoogwaardige sportfaciliteiten en de vele 
sportverenigingen. Die voorzieningen willen we graag behouden. We stimuleren samenwerking en gebruik 
van ‘elkaars’ faciliteiten. 
 
Het culturele aanbod in onze gemeente is groot. Het kenmerkt zich door veelzijdigheid. Voor jong en oud, 
vitaal en kwetsbaar wordt enerzijds ‘vertrouwd’ geprogrammeerd; anderzijds vernieuwend. We mogen heel 
blij zijn met deze lokale culturele dynamiek. Het creëren van een optimaal lokaal cultureel klimaat is een 
gezamenlijke opgave voor de gemeente, culturele organisaties, actieve inwoners en ondernemers. 
Het Cultuurplatform Edam-Volendam met haar vele culturele ondernemers speelt hierin een belangrijke rol. 
Het gemeentelijk budget voor kunst en cultuur is zeer beperkt. Het houdt innovatie tegen. Voor de komende 
jaren is onze insteek: geen cent eraf, maar geld erbij! 
 
De Partij van de Arbeid hecht zeer aan sport en cultuur, omdat beiden bijdragen aan de gezondheid en het 
welzijn van onze inwoners. Zonder de vele vrijwilligers kunnen deze sectoren niet. Ze verdienen onze 
waardering en ondersteuning. 
 
Wat wil de PvdA bereiken? 

• De goede samenwerking tussen gemeente, onderwijsinstellingen en bedrijfsleven behouden en 
versterken. 

• We willen onderzoeken of we samen met de scholen en kinderopvang in de Singelbuurt en Molenwijk 
en het buurtcentrum de Singel kunnen komen tot een gezamenlijke multifunctionele accommodatie en 
Integraal Kind Centrum (IKC) dat klaar is voor de toekomst. 

• We blijven vrijwilligers binnen alle sectoren en in de hele gemeente ondersteunen.  
• We willen onderzoeken of het geld dat we uitgeven aan sport altijd effectief is. Ook de balans tussen 

topsport en breedtesport willen we bekijken. Wij willen dat elke inwoner van de gemeente 
laagdrempelig kan bewegen en sporten. 

• Onderzoek mogelijkheden om sportvoorzieningen efficiënter te benutten (multigebruik, 
samenvoegen). 

• Faciliteer initiatieven van ‘jonge makers’, zoals met ateliers in lege panden. 
• Zorg voor optimaal behoud van gemeentelijk erfgoed. 
• De PvdA wil meer investeren in kunst en cultuur. 

 



 

 

Verkeer en vervoer 
 
Voldoende bereikbaarheid en verkeersveiligheid zijn van groot belang voor inwoners. Wij vinden het nodig 
dat een aantal zaken worden opgepakt die al te lang zijn blijven liggen. Ook het parkeerbeleid is wat ons 
betreft toe aan een herziening. 
 
Dit willen wij bereiken: 
 

• We zetten ons in voor een goede doorstroming van verkeer naar met name Amsterdam. 
• We blijven ons inzetten op hoogwaardig openbaar vervoer en het behoud van cruciale buslijnen. 
• We voeren betaald parkeren in voor bezoekers en toeristen in Edam en Volendam om de parkeerdruk 

aan te pakken. Voor bewoners blijft er de ontheffing (parkeervergunning).   
• Met de inkomsten van parkeren realiseren we verbeteringen van en onderhoud aan onze wegen, 

fietspaden en wandelroutes. 
• We gaan uit van auto te gast in (dicht)bebouwde gebieden. 
• We gaan aan de slag met het veiliger maken van het verkeer in de lintdorpen. Hier liggen al plannen 

voor.  
• Landbouwverkeer mag over de N244 rijden zodat het Grootwesterbuiten en Kwadijk worden ontzien. 

De gemeente moet de lobby bij de Provincie versterken om dit mogelijk te maken. 
• De Dijk in Volendam willen wij geheel autovrij.  
• Het parkeerterrein Singelweg willen we incidenteel gebruiken als evenemententerrein. 
 

 
 
 
 
 
 



 

Openbare orde en veiligheid 
 
In onze gemeente is het mooi, rustig en veilig wonen. Toch zien we de laatste jaren dat dit op een aantal 
plekken onder druk staat. Er is overlast van jongeren in delen van Edam en delen van Volendam. Ook wordt 
er erg veel (illegaal) vuurwerk afgestoken. 
 
Wat willen wij bereiken? 
 

• Optimale inzet op het terugdringen van overlast door jongeren. Dit is wat ons betreft een 
gebalanceerde mix van preventie, jeugdwerk, inzet van ouders, de school, zorgverleners en natuurlijk 
ook onze BOA’s en de politie.  

• We zijn voorstander van een gezamenlijke post voor de brandweerkorpsen van Edam en Volendam, 
bij voorkeur in combinatie met een nieuw gemeentehuis bij de CAI-mast en de nieuwe 3e-
ontsluitingsweg. 

 
 
 
  



 

Bestuur en politiek 
De overheid, dat zijn wij allemaal. Bestuur en politiek dienen daarom een afspiegeling van de samenleving te 
zijn. Open, transparant, inclusief en democratisch. 
Het vertrouwen van burgers in bestuur en politiek staat onder druk. Wat ons betreft is dat vooral te herstellen 
door duidelijk en goed beleid waarbij we oog hebben voor de uitvoerbaarheid en de impact op kwetsbaren. 
Te vaak nog worden mensen vermorzeld tussen overheidsdiensten en wet- en regelgeving. Wat ons betreft 
staat de menselijke maat voorop. 
 
Het aanzien van de politiek wordt niet versterkt door het vooruitschuiven van lastige beslissingen. Te lang al 
praten we in Edam-Volendam over ambtenarenhuisvesting en de huisvesting van de gemeenteraad. We zijn 
het als goed werkgever verplicht onze ambtenaren van een goede en veilige werkplek te voorzien en het 
aanzien van de gemeenteraad is gebaat bij een functionele vergaderzaal met de uitstraling die past bij het 
hoogste democratische orgaan van de gemeente. 
 
Wat wil de PvdA bereiken? 

• De menselijke maat gaat boven de letter van de wet.  
• Zo spoedig mogelijk een besluit nemen over een nieuw gemeentehuis dat klaar is voor de 21e eeuw: 

klimaatneutraal, duurzaam, toekomstbestendig, een ontmoetingsplek voor iedereen en een mooie, 
fijne en veilige werkplek voor onze ambtenaren.  

• Onze voorkeurslocatie voor een nieuw gemeentehuis is bij de CAI-mast, naast de aan te leggen 3e 
ontsluitingsweg.  

• Bij voorkeur combineren we dit nieuwe gemeentehuis met een nieuwe brandweerkazerne voor de 
samen te voegen korpsen Edam en Volendam. 


